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Briefing KCC - algemeen locatieonderzoek opvang 

asielzoekers 

Voor: KCC 

Van: programmateam vluchtelingen 

Datum:25-02-2025 

We zoeken naar een of meerdere plekken waar we vanaf 2026 in totaal 

ongeveer 400 vluchtelingen kunnen opvangen. In deze memo de vragen en 

antwoorden voor het KCC . 

1. Kernboodschap 

Het vluchtelingenvraagstuk is er. We zijn er voor alle inwoners. Ook vluchtelingen 

die (tijdelijk) onze hulp nodig hebben. We hebben er allemaal mee te maken. We 

nemen onze verantwoordelijkheid en leveren een bijdrage. Maar we zijn ook 

realistisch over de gevolgen. 

2. Vragen en antwoorden 

Aanleiding - Sinds 1 februari 2024 geldt in Nederland de Spreidingswet. Daarmee 

hebben we de wettelijke taak om asielzoekers op te vangen. Met de wet wil het Rijk 

komen tot een eerlijker verdeling van asielzoekers over gemeenten. Op dit moment 

voldoen we met het azc Hardenberg aan de Spreidingswet. Het kabinet werkt aan 

een wetsvoorstel om de Spreidingswet in te trekken. Het is nu niet duidelijk 

wanneer de Tweede en Eerste Kamer het wetsvoorstel behandelen. Tot die tijd blijft 

de Spreidingswet van kracht. En hebben we als gemeente de taak om hier invulling 

aan te geven. Met het azc Hardenberg aan de Jachthuisweg voldoen we op dit 

moment aan de Spreidingswet. We verwachten dat ook na het intrekken van de 

Spreidingswet de behoefte aan opvangplekken voor asielzoekers in Nederland blijft. 

En we realiseren ons dat we ook na maart 2026 een opgave houden voor de opvang 

van vluchtelingen. In ons eigen handelingskader vluchtelingen (door de raad 

vastgesteld) staat de opdracht voor een locatieonderzoek. Dat vraagt om een 

zorgvuldig proces voor het bepalen van omvang 
, 
vorm en locatie met alle betrokken 

partijen. 

Waarom doen we een locatieonderzoek? - Met de buurt en onze inwoners 

hebben we afgesproken dat het azc Hardenberg maximaal 10 jaar op deze plek 

blijft. We houden ons aan die afspraak en stellen de raad voor om het azc 

Hardenberg aan de Jachthuisweg in maart 2026 te sluiten. We verwachten dat we 

ook na maart 2026 een opgave hebben in het opvangen van asielzoekers. Daar 

bereiden we ons op voor met een locatieonderzoek. We zijn hiermee in 2024 al 

gestart. Door nu de stap te zetten naar een diepgaand onderzoek , hebben we 

voldoende tijd te hebben de mogelijke locaties zorgvuldig te onderzoeken. 
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Voor hoeveel asielzoekers zoeken we een locatie? – Iedere twee jaar bepaalt 

de minister hoeveel asielzoekers elke gemeente moet opvangen. Op grond van de 

Spreidingswet moeten we in onze gemeente op dit moment 355 asielzoekers 

opvangen. Het is nu nog niet duidelijk hoeveel asielzoekers we in 2026 moeten 

opvangen. Om hieraan te voldoen en om rekening te houden met een mogelijk 

groei van dit aantal , zoeken we in het naar een of meerdere plekken waar we in 

totaal ongeveer 400 vluchtelingen kunnen opvangen. Hiermee nemen we ook een 

evenredig deel op ons in de regio IJsselland. 

Hoe zag het globaal locatieonderzoek eruit? - In een globaal locatieonderzoek 

beoordeelden we alle mogelijke locaties. We hebben zelf gekeken naar mogelijke 

locaties. We beoordeelden ook plekken die inwoners of particuliere eigenaren 

hebben aangedragen. Bij het globaal beoordelen van locaties keken we naar de 

volgende punten: 

• Is de locatie groot genoeg? (In een bestaand gebouw moeten minimaal 50 

asielzoekers kunnen wonen , 
een terrein moet minimaal 2. 000 vierkante 

meter groot zijn) 

Is de locatie beschikbaar vanaf 2026? 

Past het opvangen van asielzoekers op een locatie in het Omgevingsplan?Is 

het opvangen van asielzoekers passend te maken in het omgevingsplan? 

Is de locatie bereikbaar met de auto 
, lopend of met de fiets zonder dat 

hiervoor grote aanpassingen nodig zijn? 

Ligt de locatie binnen 5 kilometer afstand van een supermarkt? (zodat een 

asielzoeker de supermarkt (lopend) binnen een uur kan bereiken) 

Is op maximaal 25 , kilometer afstand een OV-halte aanwezig? 

• 

• 

• 

• 

• 

Welke mogelijke locaties komen uit het globaal onderzoek? – We hebben 

breed gekeken. Uit het onderzoek komen dan ook veel mogelijke locaties. Een 

aantal locaties zijn eigendom van de gemeente , 
maar er zijn ook locaties van 

particulieren of andere eigenaren. 

We vragen deze eigenaren nu eerst of zij ermee instemmen dat we hun locatie 

meenemen in het diepgaande onderzoek. Wij vertellen nu niet met welke eigenaren 

we in gesprek zijn. 

Welke locaties willen we diepgaand onderzoeken? 

• Uit het onderzoek komen 14 locaties naar voren die we mogelijk 

diepgaand willen onderzoeken. 

Een deel van deze locaties is geen eigendom van de gemeente. We • 

vragen de eigenaren van deze locaties of zij ermee instemmen dat we de 

raad voorstellen deze locatie diepgaand te onderzoeken. We wachten de 

reactie van de eigenaren af. We vertellen nu niet om welke locaties het gaat. 

Vanaf 5 maart informeren we eerst de omwonenden en buren van mogelijke 

locaties. Op zijn vroegst op 7 maart maken we bekend welke locaties we aan 

de raad voorstellen om diepgaand te onderzoeken. 
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Hoe ziet het diepgaand onderzoek eruit? - In het diepgaand onderzoek 

onderzoeken we de mogelijke locaties uitgebreid. We onderzoeken dan of het 

voorgestelde aantal asielzoekers past bij de grootte van een kern. Ook brengen we 

in beeld welke kansen of bezwaren omwonenden zien. We letten ook op looproutes , 

verkeersveiligheid , de aansluiting van water en stroom , flora & fauna. We voeren 

het diepgaand onderzoek in de komende maanden uit. 

Hoe groot is de kans dat een locatie gekozen wordt? – Door meerdere 

locaties diepgaand te onderzoeken , bieden we ruimte om een afweging te maken. 

Het is goed mogelijk dat tijdens of na het diepgaand onderzoek nog locaties 

afvallen. Daarna is het aan de gemeenteraad om een afweging te maken. 

Wanneer is er een definitief besluit over de locatie(s)? – 
We verwachten dat 

het diepgaand onderzoek in de zomer klaar is. Na de zomer vertellen we over de 

uitkomsten. Dan doen we een voorstel aan de gemeenteraad over de keuze voor 

een of meerdere locaties. 

Hoe worden omwonenden/inwoners betrokken? – We informeren 

omwonenden van de locaties die we uitgebreid willen onderzoeken. Zij kunnen ook 

meedenken over kansen of problemen. Tijdens het diepgaand onderzoek 

organiseren we per locatie een bijeenkomst. We blijven graag in gesprek. Inwoners 

die op de hoogte willen blijven , kunnen zich aanmelden voor een digitale 

nieuwsbrief. 

Gaat de huidige locatie van het azc ook mee in het diepgaand onderzoek? 

Wij vertellen nu niet over de locaties , dit maken we op zijn vroegst 7 maart bekend. 

Voor het KCC: 

Terugbelverzoeken mag je mailen aan: vluchtelingen @hardenberg.nl 
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